
Zápis ze zasedání komise kultury č. 3/ 2018 dne 6. 2. 2019 konaného od 17 hodin 
v zasedací místnosti č. 113 v budově ÚMČ Praha 22. 
 

Přítomni: Mgr. Veronika Špalková - Kuželová, Vlasta Čepičková, Ing. Michal Klich, Mgr. Pavel 
Kappel, Jan Mikulecký, Mgr. Magda Paseková, Bc. Blanka Petrásková, Jan Priester, Mgr. Jitka 
Rothová, Martin Šmíd, Adéla Žofková   
 

Hosté: Mgr. Kateřina Erbsová, Ing. Ivo Krátký, Radovan Koutský, Milan Kott, Petr Kořínek, Petr 
Nouzák    
 

Předsedkyně kulturní komise Mgr. Veronika Špalková Kuželová – přivítala všechny přítomné členy KK, 
hosty a zároveň požádala nové hosty, aby se krátce představili. 
 

1. V úvodu předsedkyně komise požádala členy, mají-li nějaký návrh, který chtějí v komisi 
projednat, aby tento návrh zaslali jí, nebo tajemnici komise minimálně 1 týden před konáním 
komise tak, aby návrh mohl být zařazen do programu jednání komise. 

2. VELIKONOCE 2019 - projednání programu akcí. Hlavním bodem bude akce pořádaná MČ 
Praha 22 v prostoru mezi školní jídelnou a Uhříněveským muzeem (v případě nepřízně počasí 
se počítá s prostory Uhříněveského muzea a školní jídelny) o víkendu 13.04. – 14.04 2019.  
V sobotu 13.04.2019 budou od 15 do 19 hodin   
a) pod vedením Mgr. Rothové (popřípadě zástup pan Roth) budou probíhat dvě velikonoční 

dílničky - pletení pomlázek, malování na sádrové odlitky s motivem Velikonoc 
b) pod vedením Blanky Petráskové proběhne dílna linoritu 
c) na pódiu se uskuteční koncert, na kterém bude vystupovat ZUŠ Lyra 
d) v 15 hodin bude v Uhříněveském muzeu zahájena Velikonoční výstava kraslic Ing. Lenky 

Volkové a Asociace malířek a malířů kraslic České republiky. Výstava bude přístupna do 
10.05.2019. 

e) večer proběhne koncert pro dospělé – s pomocí výběru interpreta pomůže pan Mikulecký 
V neděli 14.04.2019 budou od 15 do 19 hodin   
a) pod vedením Mgr. Rothové (popřípadě zástup pan Roth) probíhat velikonoční dílničky - 

pletení pomlázek, malování na sádrové odlitky s motivem Velikonoc 
b) pod vedením Blanky Petráskové proběhne dílna linoritu 
c) od 18 hodin se uskuteční koncert sboru Akordum 

            Členové komise se dotázali radního pana Koutského na rozpočet akce, který informovat, že je  
počítáno s částkou 150.000,- Kč. Dále informoval, že připravený rozpočet MČ Praha 22 na rok 
2019 v kapitole kultura počítá s částkou 1.200.000,- Kč, která není strukturována na jednotlivé 
akce, ale lze finance operativně přesunovat podle aktuální potřeby. 

3. Ing. Klich informoval, že od pondělí 01.04. do pátku 05.04. proběhne v muzeu již tradiční 
výuka malby kraslic (letos nejen pro děti, ale i pro členy klubu seniorů) pod vedením Ing. Lenky 
Volkové. Výuka bude probíhat 4 x 1,5 hodiny denně pro školní mládež + 2 x 1,5 hodiny pro 
členy klubu seniorů. V této souvislosti požádal Ing. Klich Radu MČ Praha 22 o schválení 
odměny pro Ing. Volkovou ve výši 5.000,- Kč + 1.000,- Kč na nákup potřebného materiál (líh do 
kahanů, barvy, voskovky). Tato odměna je paní Ing. Volkové poskytována každoročně za její 
aktivní práci. 

4. PÁLENÍ ČARODĚJNIC 2019 - místo bylo již zajištěno a po dohodě se zástupci TJ Uhříněves 
bude akce tradičně pořádána na fotbalovém hřišti SK Čechie Uhříněves. Akci bude hudebně 
zastřešovat kapela „Houpací kůň“. Moderátor akce ještě není zajištěn. Na hřiště bude navezeno 
dřevo z vánočních stromků. Bude oslovena ZŠ Jandusů, aby vyrobila čarodějnici – zařizuje 
Mgr. Rothová. Akce bude zahájena v 18 hodin a ukončena cca v 22 hodin. Pan Nouzák přislíbil 
pomoc při zapůjčení podia. Lze vybrat ze dvou možností 4 m x 6 m za cenu cca 12.000,- Kč vč. 
DPH nebo větší 6 m x 8 m za cenu cca 20.000,- Kč vč. DPH. S SK Čechie bude projednáno 
zajištění stánků s občerstvením (pivo, klobásy). MČ zajistí pronájem mobilních WC. 



5. PIETNÍ AKT KE KONCI 2. SVĚTOVÉ VÁLKY – pod delší diskusi bylo odsouhlaseno, že 
vzhledem k tomu, že v letošním roce připadá výroční den zahájení Pražského povstání připadá 
na neděli a vůli zajistit účast především školní mládeže, které musí být hrůzy válečného 
konfliktu neustále připomínány, se pietní akt uskuteční v pondělí 6.5.2019 od 10 hodin u 
pomníku padlých na Husově náměstí. Účast vrcholných představitelů MČ Praha 22, spolků, 
škol a program zajistí Ing. Klich. Dále byla vznesena otázka, zda akci neudělat i 5.5. pro 
veřejnost s církvemi. Tato otázka bude vyřešena příští komisi. 

6. DEN DĚTÍ 2019 - po domluvě s paní Rychetskou se bude konat tradičně v areálu na Rychetách 
v neděli 02. 06. 2019.  Den dětí bude pojat ve sportovním duchu. Budou osloveny spolky, aby 
akci zaštítily aktivní účastí svých členů na jednotlivých stanovištích. Jakýmsi „Zlatým hřebem“ 
dne by měla být účast parkouristy a jutubera Tarase Anatolijeviče Povoroznyka alis Taryho – 
zajišťuje Ing. Klich (paní Pasekovou byl vznesen dotaz, zda je tato osoba adekvátní 
k následování vzhledem k videím, které natáčí. Komise se shodla, že účelem jeho návštěvy je 
sportovní výkon v parkouru a videa nebudou propagována). Padly i další návrhy, jak program 
obohatit - jízda na kolech a výuka dopravních značek, účast pana Nekolného – mistra světa 
v tanci na kole, oddíl karate apod. Bude oslovena skupina The tap tap, aby provedli 
představení pro děti a ty si mohly vyzkoušet jízdu ne invalidním vozíku. Do akce se může 
zapojit i běžecká škola, hasiči, rybáři, policejní psi s psovody. Bc. Petrásková se pokusí zajistit 
oddíl historického šermu. Členové komise by měli do příštího zasedání ještě promyslet další 
zajímavé disciplíny. MČ Praha 22 prověří možnost zapůjčení party stanů od MČ Praha-
Kolovraty. 

7. 50 LET BIGBÍTU  V UHŘÍNĚVSI - radní pan Koutský členy komise obeznámil s účastí hosta - 
rockera Petra Nouzáka. Ten spolu s dalším hostem panem Milanem Kottem vznesli návrh 
uspořádání rockového koncertu pod širým nebem (pro správnou atmosféru) konaného k 50. 
výročí založení tradice rockových koncertů v Uhříněvsi. Koncert by se měl konat v sobotu 
08.06.2019 od 14 do 22 hodin na Rychetách, kde by si návštěvníci mohli udělat piknik, 
posezení, občerstvili se. Měla by zde proběhnout jakási retrospektiva Uhříněveských kapel a 
vzpomínka na jejich činnost a již nežijící členy. Padl zde návrh vytvořit k tomuto výročí 
propagační brožuru. Pan Nouzák předloží podklady pro videozáznam a hlavně vytvořit finanční 
rozvahu – (pronájem podium, osvětlení, ozvučení, agregát apod.). Zdravotníci a hasiči by se na 
akci měli též podílet. Komise doporučila RMČ odsouhlasit příspěvek na tuto akci 100.000,- Kč. 
Propagace bude jak ve Zpravodaji, tak i na plakátech – Mgr. Kappel přislíbil pomoc při 
propagaci. Občerstvení – zajistí restaurace Liška. 

8. Mgr. Kappel se vrátil k myšlence zavést v Uhříněvsi tradici pořádání masopustního průvodu a 
představil videoprezentaci na téma Masopust. V letošním roce se akci již nestihne, ale komise 
se bude snažit připravit akci na jaro 2020.  

9. Mgr. Kappel dále představil vizi dalšího fungování Uhříněveského muzea. Konstatoval, že 
muzeum je jednoznačně podfinancované, což potvrdil i kurátor muzea ing. Klich. Proto Mgr. 
Kappel představil videoprezentaci vize budoucí změny prostor muzea. Vize počítá s tím, že do 
budoucna by mělo dojít k navýšení rozpočtu pro potřeby uhříněveského muzea, měly by být 
nalezeny vhodné prostory pro depozitář muzea a pro umístění místní knihovny mimo prostory 
stávající budovy. V prostorách současně užívaných knihovnou (1. patro) by vznikla stálá 
expozice a v přízemní by vznikly prostory pro příležitostné výstavy, setkávání, komorní akce a 
výuku. Vize byla členy komise jednoznačně podpořena. K problému podal vysvětlení i radní Ing. 
Krátký. Ten ujistil, že městská část hledá odpovídající prostory pro depozitář a místní knihovnu. 
Muzeum by se mělo stát multifunkčním centrem tak, jak předpokládá vize prezentovaná Mgr. 
Kappelem. 

10. V souvislosti s výše uvedeným problémem muzea se rozproudila diskuze, jak více propagovat 
veškeré kulturní a společenské akce v naší městské části. V současnosti jsou občané 
informováni prostřednictvím Zpravodaje, vývěsních skříněk MČ, webu a facebooku. To by mělo 



být rozšířeno. Ing. Klich dal návrh např. na plot u autobusové zastávky u bývalé pošty, která 
patří městu. Padl i návrh na otočné kužely pro výlep plakátů. Členové by si měli do příštího 
jednání věc promyslet a dát návrhy na další prostory a možnosti pro propagaci akcí. 

11. Mgr. Erbsová navrhla akci „Zažít město jinak“ požádala komisi o stanovisko k této akci a nějaké 
návrhy. Tato akce by se mohla konat např. v ul. Semanského. Vize této akce je, aby občané 
vyšli do ulic a bylo jedno centrální místo s hlavním programem v sobotu 21. 09. 2019. Komise 
s akcí souhlasí a padl zde návrh na zkušební ročník této akce a poté příští rok žádat o podporu. 
Podrobněji se vrátí na příštích zasedáních. Pan Koutský konstatoval, že v rozpočtu MČ Praha 
22 vytvořil v rozpočtu rezervu na akce tohoto typu. Je důležité motivovat lidi a MČ tyto akce 
podporuje. V Pitkovicích se již několik let pořádá akce „Pitkovický chodník“. 

12. Rozpočet MČ Praha 22 na rok 2019 se bude schvalovat na 3. ZMČ 27. 02. 2019. Členové 
komise doporučují RMČ, aby podala návrh na navýšení částky na kulturu o 150.000,- Kč na 
akce se kterými nepočítalo při sestavování rozpočtu. 

13. Členové komise navrhují pořádat tzv. „Festivaly na louce“. Oslovili by se obchodníci, kteří svoje 
zboží budou moci prezentovat pod širým nebem, jde o to, aby se co nejvíce občanů setkávalo 
venku v přírodě a na ulicích. Doporučuje oslovit cukráře, farmáře, spolky. 
 
Zasedání komise bylo ukončeno ve 20 hodin. 

Termín příštího zasedání kulturní komise byl stanoven na středu 13. 03. 2019 od 17 hodin. 

USNESENÍ KOMISE: 

1. Komise doporučuje zakomponovat skupinu The Tap Tap v blízkosti dětského dne 

2. Komise souhlasí s podporou akce 50 let bigbítu v Uhříněvsi a prosí Radu o podporu 
částkou 100 000,- kč. 

3. Komise prosí o zvážení zařadit na příští rok do akcí města masopust. 

4. Komise se shodla, že muzeum je podfinancované a že by se Rada měla vyjádřit 
k budoucnosti tohoto objektu a instituci vůbec. 

5. Komise ukládá Radě, aby oslovila občany s výzvou k uskutečnění akce – Zažij město jinak. 

6. Komise žádá lepší prostory k propagaci akcí nejen městské části, ale i aktivních spolků 
obecně. 

 

Zapsala: Vlasta Čepičková 

 

Souhlasí: Mgr. Veronika Špalková-Kuželová 


